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Verzamelformulier ten behoeve van de beantwoording van vragen gesteld in de 

commissiebijeenkomsten van 7 april 2015 

ter informatie voor de VV vergadering van 23 april 2015 

 

Commissie Bestuur, organisatie en bedrijfsvoering. Agendapunt: 04.B.01 

Onderwerp: Jaarverslag 2014 inclusief financiële jaarrekening, alsmede Jaarverslag Reke-

ningcommissie 2014 

 

Beknopte formulering van de problematiek en de vraagstelling: De status van de stukken van 

de accountant, ondertekend versus niet ondertekend, zal worden toegelicht. 

 

Beantwoording: De goedkeurende accountantsverklaring is door de accountant ondertekend. 

Deze getekende versie is een zelfstandig document. 

Gebruikelijk is ook om de goedkeurende accountantsverklaring expliciet als hoofdstuk in het 

jaarverslag op te nemen. Onze accountant heeft daarbij de voorwaarde gesteld dat in het 

openbare jaarverslag dan een versie van de accountantsverklaring wordt opgenomen waar 

geen handtekening onder staat. De reden hiervoor is dat een handtekening eventueel door 

derden zou kunnen worden misbruikt.  

  

 

Commissie Bestuur, organisatie en bedrijfsvoering. Agendapunt: 04.B.01 

Onderwerp: Jaarverslag 2014 inclusief financiële jaarrekening, alsmede Jaarverslag Reke-

ningcommissie 2014 

 

Beknopte formulering van de problematiek en de vraagstelling: De herkomst van de 

opbrengsten van het inhaaleffect van de heffingen, zuiveringsheffing, ingezetenenomslag, 

één en meerpersoonshuishoudens, zal worden toegelicht. 

 

Beantwoording: In de tweede helft van 2014 heeft door de Regionale Belastinggroep een 

uitgebreide volledigheidscontrole van de bestanden plaatsgevonden. Dit heeft ertoe geleid 

dat circa 7.500 huishoudens extra zijn aangeslagen voor de ingezetenenomslag en zuive-

ringsheffing (woningen), deels ook voor de jaren 2013 en 2012. De hiermee gemoeide extra 

opbrengst bedroeg globaal € 1 miljoen voor de ingezetenenomslag en € 2,5 miljoen voor de 

zuiveringsheffing (woningen).  

Het aantal huishoudens voor de zuiveringsheffing bestaat voor circa 40% uit eenpersoons-

huishoudens (1 vervuilingseenheid) en 60% uit meerpersoonshuishoudens (3 vervuilingseen-

heden).  

 

 

Commissie Bestuur, organisatie en bedrijfsvoering. Agendapunt: 04.B.01 

Onderwerp: Jaarverslag 2014 inclusief financiële jaarrekening, alsmede Jaarverslag Reke-

ningcommissie 2014 

 

Beknopte formulering van de problematiek en de vraagstelling: De methodiek van het toede-

len van lasten aan de zuiveringsheffing en de watersysteemheffing zal in een notitie worden 

toegelicht. 

 

Beantwoording: Zoals reeds is opgenomen in de beantwoording van het college op het advies 

van de rekeningcommissie bij de jaarrekening zal de toerekening van de directe en de indi-

recte kosten in 2015 kritisch worden bekeken. 

Op dit moment (april 2015) wordt gewerkt aan een actualisatie van de nota kostenverdeling. 

Deze geactualiseerde nota zal in 2015 ter besluitvorming aan de V.V. worden voorgelegd. 

Vervolgens zal de geactualiseerde nota worden toegepast in de conceptbegroting 2016-2020. 

 

 

Commissie Waterveiligheid. Agendapunt: 00 

Onderwerp: Presentatie Blankenburgtunnel 

 

Beknopte formulering van de problematiek en de vraagstelling: Vraag over de kosten van de 

Waterharmonica in verhouding tot het belang voor Delfland. 
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Beantwoording: De aanleg van de waterharmonica op en rond de locatie Rietputten is opge-

nomen in het Kwaliteitsprogramma voor de Blankenburgtunnel, waarover op korte termijn 

besluitvorming plaatsvindt. Het college heeft eerder de intentie uitgesproken en met de VV 

gedeeld om, in combinatie met de waterharmonica, op De Groote Lucht een investering te 

doen in de zoetwaterfabriek, teneinde medicijnresten en gewasbestrijdingsmiddelen te ver-

wijderen voordat het effluent de waterharmonica en daarmee het systeem van Delfland in 

gaat. Daarmee loopt Delfland vooruit op verwachte regelgeving die Delfland hiertoe gaat 

verplichten. Het is bestuurlijke afweging of de aanleg van de waterharmonica en de zoetwa-

terfabriek en de daarmee gepaard gaande kosten voldoende tegemoet komen aan de belan-

gen van Delfland. 

 

 

Commissie Waterveiligheid. Agendapunt: 00 

Onderwerp: Presentatie Blankenburgtunnel 

 

Beknopte formulering van de problematiek en de vraagstelling: Vraag over welke kwaliteit 

wordt toegevoegd aan het dode water dat uit de zuivering komt door middel van zuiverings-

moerassen. 

 

Beantwoording: 

 

Er is divers onderzoek gedaan naar het functioneren van waterharmonica’s, waarbij ook aan-

dacht is besteed aan de ecologische aspecten. De uitkomsten hiervan zijn onder meer ver-

woord in het STOWA-rapport ‘Waterharmonica’s in Nederland’. In dat rapport wordt uitge-

breid in gegaan op het functioneren van waterharmonica’s. In dit rapport wordt ook ingegaan 

op de vraag naar de ecologische kwaliteit, met name op pagina 55 en verder.  

Dit rapport is te downloaden via 

http://www.stowa.nl/bibliotheek/publicaties/Waterharmonica_s_in_Nederland_1996-

2012__Van_effluent_tot_bruikbaar_oppervlaktewater 

 

 

Commissie Waterveiligheid. Agendapunt: 04.B.01 

Onderwerp: Jaarverslag 2014 inclusief financiële jaarrekening, alsmede Jaarverslag Reke-

ningcommissie 2014 

 

Beknopte formulering van de problematiek en de vraagstelling: Mevrouw Bom zegt toe bij 

het verslag te zullen beantwoorden wat de hoogte is van de dwangsommen en wanneer 

wordt deze opgelegd. Ook zal informatie worden verstrekt over het ziekteverzuim en het 

Delflandse beleid ten aanzien van gehandicapten. 

 

Beantwoording: 

 

Beide vragen worden toegevoegd aan de lijst van toezeggingen, antwoord vóór de bijeen-

komst van de commissie op 19 mei 2015. 

 

 

Commissie Waterkwaliteit. Agendapunt: 02 

Onderwerp: Vaststelling notulen van de vergadering van 2 december 2014, inclusief toezeg-

gingenlijst. 

 

Beknopte formulering van de problematiek en de vraagstelling: Toezegging 4 (Regionale 

Adaptie Strategie Haaglanden) wordt overgeheveld naar de commissie Waterveiligheid. Me-

vrouw Hilders voegt toe dat zij vooral wil weten hoe Delfland de regie op ondergrondse ruim-

telijke ordening aanpakt. Wat gaat Delfland doen? 

 

Beantwoording: Delfland participeert op alle schaalniveaus in het proces van ruimtelijke 

plannen om waterbelangen (zoals grondwater, de gevolgen van bodemdaling en rioolperslei-

dingen) in de ondergrond en in relatie tot de bovengrond, te borgen. Delfland streeft daarbij 

naar een watersysteem waarvan de inrichting mede is gebaseerd op de kenmerken van het 

grondwater. Grond- en oppervlaktewater worden daarom in beleid en instrumenten in sa-

menhang beschouwd. Hierdoor worden knelpunten voorkomen en wordt doelmatiger ge-

http://www.stowa.nl/bibliotheek/publicaties/Waterharmonica_s_in_Nederland_1996-2012__Van_effluent_tot_bruikbaar_oppervlaktewater
http://www.stowa.nl/bibliotheek/publicaties/Waterharmonica_s_in_Nederland_1996-2012__Van_effluent_tot_bruikbaar_oppervlaktewater
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werkt.  

  

Verder ontwikkelt Delfland momenteel, samen met de hoogheemraadschappen van Rijnland 

en Schieland en de Krimpenerwaard, een gezamenlijke beleidslijn Grondwater. Dit is onder-

deel van de samenwerkingsafspraken tussen HHD, HHR en HHSK.  

  

Een andere ontwikkeling in relatie tot de ondergrond, waar Delfland bij betrokken is, betreft 

de opslag van zoet water in de (diepere) ondergrond. Hiermee wordt een relatie gelegd tus-

sen bovengrondse functies en het gebruik van de ondergrond. D & H heeft aangegeven de 

toepassing van de ondergrondse waterberging beleidsmatig en bij vergunningverlening te 

ondersteunen.  

 

 

Commissie Waterkwaliteit. Agendapunt: 04.B.01 

Onderwerp: Jaarverslag 2014 inclusief financiële jaarrekening, alsmede Jaarverslag  

Rekeningcommissie 2014 

 

Beknopte formulering van de problematiek en de vraagstelling: Kan het beïnvloeden van de 

temperatuur van zwemwater worden ingezet als instrument om blauwalg te voorkomen (ana-

logie met SMART Polder)? 

 

Beantwoording: Voor zwemwater is tot nu toe ingezet op het verminderen van de voe-

dingsstoffen (onder andere baggeren), het in beweging houden van water (SolarBee) of 

het doorspoelen van de locatie (boezemlocaties zoals Plas Madestein en in de toekomst 

wellicht de waterharmonica bij de Krabbeplas).  

Het koelen van water is vanwege kosteneffectiviteit en praktische overwegingen niet 

toegepast in zwemwater.  

Het is onwaarschijnlijk dat het ingezet kan worden als instrument om blauwalgen te 

voorkomen. Bij watertemperaturen van 15 graden treedt ook blauwalgengroei op, al zal 

het iets minder explosief zijn dan bij warmere temperaturen. 

En om zwemwateren te koelen tot dit soort temperaturen zijn enorme hoeveelheden 

water nodig in warmte-koude opslag (bijvoorbeeld: Het Delftse Hout bevat circa 

640.000 m3 water). Dit zal enorme kosten met zich mee brengen en de vraag is of het 

praktisch gezien is te realiseren. En tenslotte is er dan nog steeds geen garantie dat er 

geen blauwalgenbloei optreedt. 
 

 

Commissie Waterkwaliteit. Agendapunt: 06 

Onderwerp: Rondvraag en sluiting 

 

Beknopte formulering van de problematiek en de vraagstelling: De heer Middendorp vraagt 

zich af of de kwaliteit van het watersysteem in Den Haag ook op andere manieren verbeterd 

kan worden dan door de aanleg van natuurvriendelijke oevers en vispaaiplaatsen. 

 

Beantwoording: Ja, naast het zoeken naar mogelijkheden voor natuurvriendelijke oevers en 

vispaaiplaatsen neemt Den Haag ook andere type maatregelen die de waterkwaliteit verbete-

ren. Deze maatregelen zijn benoemd in de ‘Bestuursovereenkomst Schoon en gezond water 

Delfland 2015-2021’ (getekend op: 8 december 2014). Het zijn maatregelen op het vlak van 

beheer en onderhoud, de waterketen, communicatie en educatie en optimalisatie van de 

aanpak van waterkwaliteit. Recentelijk zijn de gemeente Den Haag en Delfland begonnen 

met het opstellen van de nieuwe Wateragenda Den Haag. De maatregelen uit de bestuurs-

overeenkomst worden hierin meegenomen en uitgewerkt. 

 

 

Bijlagen: 


